

# IF WALLS COULD TALK



One of the most thrilling parts of restoring a building back to its original look is finding evidence of history – often remnants that mysteriously end up in strange places. Items were found with the walls and attic of the Killeen, Huestis and Donaldson when restored in the village. They may have been placed there on purpose or left by accident. *Unless it's a time capsule with a note enclosed, you'll never know for sure.*

**Let's look at the Donaldson house.** The salt box style house once owned by William and Harriet Donaldson was relocated from Westmoreland Street, Fredericton to a temporary location at Kings Landing until it could be positioned in the village in 2001. During restoration, 53 items were discovered throughout the house.

## Accession number M2002.14\*

- .6 piece of plaster with a layer of original olive-green paint on it, c.1860 found in the east wall of the upstairs of the home.
- .9 and .10; shards of ceramic with a blue floral pattern on white background, c.1830.
- .17 handmade leather bag used as a shot pouch, c.1850. Found in the wall in front of the second-floor staircase.
- .18 and .19 - fragments of moulded clay pipes with impressed maker's mark: "W. White, Glasgow". Manufactured by William White of Glasgow between 1805 and 1891. Found in the corner of the upstairs west wall.
- .20 an iron stirrup which would form around the back of a boot, c.1850. Found in the house during restoration by Kings Landing maintenance team.
- .21 mounded clay pipe with embossed RAOB and bull horns design, c.1770s to 1800s. Found by Kings Landing's maintenance team.
- .23 clay marble, c.1900. Found by the maintenance team.
- .32 remnant of a child's cotton dress made from printed cotton with a drawstring closure, c.1900.
- .48 woven belt, found as is, with the metal buckle. The cloth is made of homespun wool.



# SI LES MURS PARLAIENT



L'une des étapes les plus passionnantes de la restauration d'un bâtiment pour lui redonner son aspect d'origine est de trouver des traces de l'histoire – souvent des vestiges qui se retrouvent mystérieusement dans des endroits étranges. Des objets ont été trouvés sur les murs et dans le grenier des Killeen, Huestis et Donaldson lors de la restauration dans le village. Ils ont peut-être été placés là volontairement ou laissés par accident. À moins qu'il ne s'agisse d'une capsule temporelle avec une note, vous ne le saurez jamais avec certitude.

**Regardons la maison Donaldson.** La maison de style boîte à sel qui appartenait autrefois à William et Harriet Donaldson a été déplacée de la rue Westmoreland, à Fredericton, vers un emplacement temporaire à Kings Landing jusqu'à ce qu'elle puisse être positionnée dans le village en 2001. Pendant la restauration, 53 objets ont été découverts dans toute la maison.

## Numéro d'acquisition M2002.14\*

- .6 morceau de plâtre avec une couche de peinture vert olive d'origine, vers 1860, trouvé dans le mur est de l'étage de la maison.
- .9 et .10 ; .17 sac en cuir fait main utilisé comme cartouchière, vers 1850. Trouvé dans le mur devant l'escalier du deuxième étage.
- .18 et .19 - fragments de pipes en argile moulée avec la marque du fabricant imprimée : « W. White, Glasgow ». Fabriquées par William White de Glasgow entre 1805 et 1891. Trouvées dans le coin du mur ouest à l'étage.
- .20 un étrier en fer qui se formerait autour de l'arrière d'une botte, vers 1850. Trouvé dans la maison pendant la restauration par l'équipe de maintenance de Kings Landing.
- .21 pipe en argile en forme de monticule avec un motif RAOB et des cornes de taureau en relief, vers 1770 à 1800. Trouvée par l'équipe de maintenance de Kings Landing.
- .23 marbre argileux, vers 1900. Trouvée par l'équipe de maintenance.
- .32 reste d'une robe d'enfant en coton imprimé avec une fermeture à cordon, vers 1900.
- .48 ceinture tissée, retrouvée telle quelle, avec la boucle en métal. Le tissu est fait de laine filée à la main.